

Respekt – Ansvarlig – Konkurrence – Fællesskab – Engagement	
Møde om:	Turneringsmøde DBBF
Deltagere:	Thomas Frydendal (TU), Bjarne Bremholm (TU), Morten Pedersen (TU), Peter Jensen (TU), Rasmus Winkel (Admin), Flemming Hansen (skype), Rune Larsen (admin) skype,
Undskyldt:	Annon Østergaard,
Dato:	10.03.2020 17:00-20:00
Sted:	Skype



#	Tid	Emne	Underpunkter
1.	17:00-17:10	Gennemgang opgaver	•
2.	17:00-17:30	Corona	<ul style="list-style-type: none"> • Begrænsning tilskuere? • Karantæneramte hold? • Udmelding
3.	17:30-17:45	Opsamling TL møder	<ul style="list-style-type: none"> • Hvad har været diskuteret? • Hvad skal TU forholde sig til?
4.	17:45-18:00	Turneringsundersøgelse	<ul style="list-style-type: none"> • Nye læringer -> beslutninger? • Hvad vil vi gerne blive klogere på?
5.	18:00-18:45	Kalender	<ul style="list-style-type: none"> • Proces for turneringsplanlægning • Nyt pokalformat • Næste års kalender • Turneringsopstart proces • Proces over sommeren
6.	18:45-19:15	Turnering 20/21	<ul style="list-style-type: none"> • Målsætninger og fokusområder? • Turneringsstruktur
7.	19:15-19:45	GP	<ul style="list-style-type: none"> • Man kan ikke afvikle U15 GP på tre timer – spilletiden bør ændres fra 5*8 der tager 75 min at afvikle. Det tager cirka 2 min. pr. spilleminut = lidt over 30 spilleminutter • Fungerer GP vest modellen? <ul style="list-style-type: none"> ○ Survey. ○ Kan ikke ombrydes på en dag • Afbud <ul style="list-style-type: none"> ○ Data ○ I år 3,2,2 model, anbefales forsat
8.	19:45-20:15	Regelforslag og	<ul style="list-style-type: none"> • Forslag til kampflytninger før eller efter 10 dage <ul style="list-style-type: none"> ○ Linje - Input fra TL

		praksisjustering	<ul style="list-style-type: none"> ○ Model ● Organisation og administrationsprincipper
9.	20:15-20:30	Orientering	<ul style="list-style-type: none"> ● Telefontid fra 6.4
10.		Udskudte punkter	<ul style="list-style-type: none"> ● Hvordan forholde vi os politisk til udsatte og fastsætning a kampe efter termin ● Kampflytninger – hvad er politiken og praksis håndteringen af det? ● Oprykningsregler mellem 1D og Igiaerne ● Spillelicens i pokalturneringe(erne?) ● National konkurrence struktur via DIF ● Krav til haller ● Børneregler ● Krav til haller banestørresler m.m. ● Oversigt turnering

Ejer	Opgavebeskrivelse	Deadline	Status	Besluttet på møde
RW	Forslag 3- TU er positiv, men det skal undersøges hvor mange stævner klubberne rent faktisk arrangerer, så man kan beregne på omkostningen.	01-06-19	1igang	
RW	Der er brug for en meget klar forventningsafstemning om hvornår og hvordan TU skal involveres.			10-03-20
	TU kommenter på hvor slutspillet skal gøres kortere			10-03-20
RW	Færdiggør proces for kalenderlægning			10-03-20
RW	Færdiggøre forslag til ny pokalturnering			10-03-20
RW	TU anbefaler at man droppet GP slutspil – spørg klubberne			10-03-20
RW	Reklamefremstød for liveprotokol i GP			10-03-20
RW	Kan man have ét GP inden efterårsferien? Det havde man i vest.			10-03-20
RW	Optimering af planlægningsproces for GP for at minimere turnaround tid			10-03-20
RW	Dem der ikke kvalificerer sig til afslutningsstævne er færdig allerede i uge 11 -det er for tidligt.			10-03-20
RW	Rykning for GP resultater skal ske via tlf!			10-03-20

TU/ Adm in	Præmisserne for dispensationer skal gøres tydeligere. Det er udvalgets holdning at der skal strammes op på hvornår der gives dispensationer. RW/RLA kommer med oplæg	01-06-19	1igang	x
RW+ TU	Der skal laves en strategi for turneringen med definerede målsætninger.	15-06-19	1igang	
RW	Ny model af rejserefusion der sikrer mindre afvigelse fra eksisterende			
	Skriv ind hvor lang tid man afsætte til de forskellige stævner i GP			
SOC	Administrationen skal identificere og lave aftaler med GP "afviklingscentre"	01-08-19	1igang	
RW	Forslaget var at hvis klubberne vil flytte mindre end 10 dage før, er det ok, men så skal de selv påsætte dommere hvis det er under 10 dage før. Hvis kampen flyttes til senere end 10 dage, så påsættes der stadig dommere på af DBBF. Kampen inden jul der flyttes, skal afvikles inden jul. Den nye kamptid skal være på plads inden fem dage. Hvis dette ikke overholdes skal der være en sanktion. Administrationen vender tilbage med et overblik.			
RW+ admi n	Afklaring og nedskrivning af administrativ praksis for alle områder, deadlines, bøder, undtagelser osv.		1 i gang	
TU	Krav til banestørrelser?		1 i gang	
	Organisering af TU	01-02-20	1 i gang	x
	Forsimpling af regler - arbejdsgruppe		0 Mangl er	x
	Model ungdomspokalfinaler		0 Mangl er	
	Strategi haltid		0 Mangl er	
	Analyse/ diskussion af gebyrer og afgifter		0 Mangl er	x

	Periodescore undervejs?	15-04-19	0 Mangler	
TU/B &U	Minutbelastning spillere i GP skal analyseres	01-05-19	0 Mangler	x
admi n	GP øst kan måske tilrettelægges i et 2-3-2 format, administrationen ser på mulighederne, evt. tilsæson 20/21.	01-03-20	1igang	x
RW	Internt kalendermøde med alle i administrationen			
TU	Udvalgsmedlemmerne tager selv kontakt til deres kontaktudvalg for at tale om hvordan man kan sikre en god dialog omkring turneringen. Dommerudvalget – Thomas Frydendal Trænerudvalget – Peter Jensen Børn og Unge – Bjarne Bremholm Eliteudvalget – Morten Petersen	01-05-19	??	x
	Der skal være en reminderfunktion i MVPAPP når en klub har flere kampe på samme dag med dommere. Så skal der være info om at kampe skal placeres efter hinanden.			

Område	Væsentlige beslutninger	Beslutningsdato
GP	GP Forslag 9 – godkendt. Bøde ændret til 1.000/500 kr. afbudsfrist ændret til 14 dage før for GP. Halvdelen af beløbet går til arrangørklubben. Anden halvdel går til pulje for klubber der arrangerer mange stævner. Vigtigt a der kommunikeres kraftigt at det er ok at møde op med tre spillere.	04.04.2019
GP	GP vest afvikles altid med 4 hold for at gøre det mindre sårbart for afbud	04.04.2019
GP	Det har i år været forsøgt med at blande U9 og U11 – det har ikke fungeret, og vil ikke blive gjort fremadrettet.	04.04.2019
GP	Derimod fungerer det fint at blande drenge og piger op til U13. Dette gøres i vest, men vurderes ikke nødvendigt i øst da massen her er stor nok i forvejen.	04.04.2019
GP	Indplaceringsstævner i GP fjernes da værdien er tvivlsom og administrationens kræfter vurderes bedre brugt andre steder.	04.04.2019
GP	Der kan ikke laves forskellige tidsrammer for GP. Rammen er 3 timer, så er det op til B&U at få tiden til at passe	08.02.2020
GP	Man kan kun deltage i GP slutspil hvis man har deltaget i alle stævner i løbet af sæsonen.	04.04.2019
GP	Tidligste start for GP er kl.9 i københavn og 11 i Jylland.	04.04.2019
Organisation	Tu skal fremover afholde mindst 3-4 møder pr. sæson. Hvoraf mindst to skal være fysiske	14.01.2019
Organisation	Afgørelser i dispensationer træffes i første instans af administrationen for hele Danmark. TU orienteres om afgørelserne så de kan udfordre dem, hvis de finder dem forkerte.	14.01.2019
analyse	Indsamle svar fra bestyrelserne	
turneringsop start	Det skal overvejes om der af hensyn til den lille masse i vest og de skæve resultater skal ombrydes efter hver runde. Inden den endelige beslutning skal det dog undersøges nærmere hvilke konsekvenser det kan have for afbud på grund af for korte tidsfrister.	04.04.2019
Andet	Mål er at alle A rækker ombrydes omkring jul så man kan komme ind	08.02.20
	Dispensationer Følgende forhold bør medføre en mildere dispensationsbehandling Damespillere - U15D, - U17D - U19D Geografiske områder uden for - Storkøbenhavn(Hørsholm/Roskilde/Køge bugt) - Århus (randers/Silkeborg/Horsens)	
	Hold der eftertilmelder sig skal selv placere sine kampe	08.02.20

Andet	Elektronisk protokol obligatorisk i alle rækker 21/22, med tilbud om tablet. TU beslutning skal anvendes i rækker med dommerpåsatning fra næste sæson! – meldes ud sammen med tilmeldingen.	08.02.20
Kalender	Vi bør spille mere ind i Maj måned Alle bør have kampe i april Der skal tages specifik hensyn til gymnasieopgaver for U17	08.02.20
turneringsop start	DBBF påsætter tider for alle rækker	08.02.2020
turneringsop start	Indplacering i mesterrækker – trænerne stemmer og holdene placeres i puljer derefter U13/U15. Op/nedrykning ved jul.	08.02.20
turneringsop start	Der skal ikke opfindes nye turneringsformer ved sæsonsopstart – dette skal være gjort og opsat i systemet på forhånd.	04.04.2019
GP	I vest skal der kun rykke ét hold op og ned. Og de skal spille alle mod alle. 4 hold. Afsæt 4 t og 45. min.	10.03.2020
GP	De yngste bør altid spille først, hvis man afvikler to stævner	10.03.2020
GP	Bøde ændret til 1.000/500 kr. afbudsfrist ændret til 14 dage før for GP. Halvdelen af beløbet går til arrangørklubben. Anden halvdel går til pulje for klubber der arrangerer mange stævner.	04.04.2019

Referat

Ad. 2 Håndtering af Corona

RW gennemgik situationen omkring Corona den seneste tid.

Det første spørgsmål var om man måtte/ville med tilskuere. Det andet var, hvad gør vi hvis der ikke må spilles kampe.

RW fortalte hvordan status var i de forskellige sportsgrene.

BL synes man skal forsætte med at følge myndighedernes anbefalinger. Bakken har besluttet at spille uden tilskuere. RW mente ikke at maks. på 1.000 gav mening, da det afhænger lige så meget af hallens størrelse. Der var generel enighed om at det hele sandsynligvis ville lukke, så man måtte forvente at situationen ændrer sig, men at der skal meldes noget ud nu.

RW orienterede om at kontoret arbejder hjemmefra nu.

RW spurgte til hvad der gøres hvis et hold kommer i karantæne.

RW foreslog at man fastsatte en dato for det seneste tidspunkt man kunne starte et slutspil på. TU var enige om dette, sammen med en anbefaling om ikke at tillade mere end 50% belægning i hallerne.

BB var sikker på at det ville blive irrelevant da det hele ville blive lukket ned, men var enig i beslutningen.

Alle afgifter blev suspenderet for resten af sæsonen.

Ovenstående ville blive meldt ud efter dialog med ligaerne.

Ad.3 opsamling TL møder

Generelt positive tilbagemeldinger.

Linjen for kampflytninger. Tilbagemelding fra møderne var at den nuværende linje var passende.

Principper for dommerpåsatte rækker skal stadig præciseres.

Forslaget var at hvis klubberne vil flytte mindre end 10 dage før, er det ok, men så skal de selv påsætte dommere hvis det er under 10 dage før. Hvis kampen flyttes til senere end 10 dage, så påsættes der stadig dommere på af DBBF.

Kampen inden jul der flyttes, skal afvikles inden jul. Den nye kamptid skal være på plads inden fem dage. Hvis dette ikke overholdes skal der være en sanktion. Administrationen vender tilbage med et overblik.

Der var utilfredshed med at reservede tider til GP ikke blev frigivet, selvom de ikke bliver brugt. Fordelingen af stævnerne var der også flere der synes var for skæve.

Telefontid blev taget fint imod, men dog med to eftermiddagstider.

SISU mente der var for store krav til dommerne i nogle weekender.

Falcon vil gerne uddanne flere dommere, men det var alt for dyrt. RW fortalte at DBBF er i dialog med klubben.

Ad.4 Turneringsundersøgelsen

TU gennemgik detaljer fra turneringsundersøgelsen

MP mener at det vigtigste er at få klubbens officielle holdning. RW tager svar ud fra bestyrelserne og samler dem.

RW oplevede at der var god respons på at DBBF forsøger at gå i dialog og spørge ind til hvad klubberne synes.

TU syntes at scoren på serviceniveauet i administrationen var fin i forhold til det pres den havde været under.

Svarene viser tydeligt at det er meget vigtigt for medlemmerne at spille kampe.

Ad.5 Kalender

RW gennemgik forslag til udkast for proces til kalenderplanlægning. Denne blev gennemgået og skal færdiggøres.

Forslag til nyt pokalturneringsformat gennemgået og principgodkendt af TU

Et alternativ kunne være at dele turneringerne helt op, så de ikke hænger sammen

turneringsopstart

RW har en forventning om at turneringsopstarten bliver meget bedre i år.

Der er brug for en meget klar forventningsafstemning om hvornår og hvordan TU skal involveres.

RW gennemgik terminsplanens-oversigten for TU

TU var enige om at der er for mange hold der stoppe for tidligt. MJ mente at slutspillet i 1DD ikke giver mening – specielt fordi det gør den grundlæggende sæson for kort.

TU vil gerne have at alle hold spiller kampe godt ind i april.

TU ønsker at begrænse antallet af slutspilskampe og længden af det.

TU skal kommentere på længden af slutspil. Der er brug for overblik over slutspil, hvor mange hold der er med, hvor længe det løber etc.

RW opfordrede kraftigt at TU kommer med input til justering af terminerne

Ad.7 GP

U13 GP der er for lange huller med kun 6 stævner. MP mener at man bør forsøge at lægge 7 eller 8 stævner ind.

TU mener godt man kan adskille nogle af GP grupperne efter jul.

PJ mener at 6 stævner for U9 og U11 er passende.

Lemvig havde ventet 1.45 for at komme i gang med et stævne der var forsinket i Aalborg, da der var et U15 stævne først. U15 reglerne gør at kampene ikke kan afvikles på en time.

Man skal beregne 2 min. i afviklingstid pr. spilleminut.

De yngste stævner skal ligge først.

TU skal sætte rammen for et GP. BU skal sikre at spilletiden passer så det kan nå at blive afviklet.

I vest skal der være fire hold pr. stævne da ma er mere sårbar for afbud. Alle bør spille mod hinanden. Kun 1 hold skal oprykke op/ned.

Dem der ikke kvalificerer sig til afslutningsstævne er færdig allerede i uge 11 -det er for tidligt.

Enighed om 3-2-2 modellen er den bedst mulige i øst